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PROTOKÓŁ Nr L/2023 
 
z L Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 14 września 2023 roku w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8:00 do 10:30. 
        

Ad.1. Otwarcia L Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek. Poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest transmitowany i 
utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 20 ust. 1b 
ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał radnych Rady 
Gminy Solec-Zdrój oraz obecnych pracowników Urzędu Gminy i Sołtysów.  
   

Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 
radnych. Obecnych jest 12 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 
Rady Gminy Solec-Zdrój oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 
Radni nieobecni: Marcin Oszywa, Grzegorz Lasak oraz Stanisław Żelazny.  

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ad.3. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 
przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie L Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku L Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
4. Przyjęcie Protokołu z XLIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań radnych. 
6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
7. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Solec-Zdrój za lata 2021-
2022. 
8. Podjęcie uchwał: 
a) uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Solec-Zdrój dla Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. św. Stanisława B.M. w Świniarach na wykonanie prac 
rewitalizacyjnych otoczenia zabytkowej figury MB Różańcowej z 1696 roku znajdującej się na 
terenie zespołu kościoła parafialnego w Świniarach; 
b) uchwała w sprawie pozbawienia kategorii drogi publicznej drogi gminnej poprzez 
wyłączenie jej z użytkowania na terenie gminy Solec-Zdrój; 
c) uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 - 
2032; 
d) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok; 
e) uchwała o zmianie uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia inkasentów, 
wysokości stawek opłaty uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze uzdrowiska Solec-
Zdrój; 
f) uchwała w sprawie uznania za bezzasadną skargi na działalność Kierownika GOPS w Solcu-
Zdroju. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad. 
 
Następnie, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia. Za 
przyjęciem proponowanego porządku L Sesji Rady Gminy głosowało 12 radnych,  
0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. Porządek został przyjęty. 
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 Ad.4. Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XLIX Sesji 
Rady Gminy. Protokół został przyjęty.        
 

Ad.5. Pisemną interpelację wniósł Radny Eryk Grabowski. Przewodniczący Rady 
poinformował, że radny Eryk Grabowski wniósł również interpelację w okresie między 
sesjami.  

 
Ad.6. Wójt Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na XLIX 

Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. Następnie, zostały przedłożone informacje  
z działalności Referatu Organizacyjnego, Promocji i Kultury, Referatu Finansów, Referatu 
Gospodarki Komunalnej oraz Referatu Inwestycji Rozwoju Gminy i Środowiska. 
 
W takcie przedstawiania informacji z działalności w okresie między sesjami, zarządzono 
krótką przerwę techniczną ze względu na występujące zakłócenia dźwięku.  
Do obrad dołączył Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek.  
 
Radny Eryk Grabowski: 
- jakie działki zbyto i nabyto; 
- jaki był wynik kontroli oczyszczalni; 
- gdzie są planowane nasadzenia roślin miododajnych; 
- składa wniosek formalny o udanie się w ramach sesji na teren parku gminnego. Uważa, że 
proces naprawczy jest niewłaściwie prowadzony: 

 Alejka będąca opaską wokół oczka wodnego budowana jest z nietrwałego materiału; 

 Alejki ponownie wykonywane są z takiej samej nawierzchni jak poprzednio- będzie 
to nadal generowało te same problemy; 

 Roślinność dosadzana jest w stare nieurodzajne podłoże będące pozostałością po 
rewitalizacji; 

 Skandalicznie niska jakość wykonania tężni; 

 Przewodniczący Rady miał zaproponować wyjście poza sesją, ale nie zostało ono 
zorganizowane; 

 Chciałby, aby wyjście radnych zostało zaprotokołowane. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek otworzył dyskusję nad zgłoszonym wnioskiem. 
Zauważył również, że radny mógł złożyć wniosek dot. wspólnego wyjścia radnych na 
ostatnich komisjach- radni mogliby się wówczas do niego odnieść. 
 
Następnie, w związku z brakiem innych uwag, poddał złożony wniosek formalny pod 
głosowanie. 
 
Za przyjęciem wniosku głosował 1 radny (E. Grabowski), 11 radnych było przeciw,  
nikt nie wstrzymał się od głosu. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosek 
formalny nie uzyskał aprobaty.  
 
Wójt: 
- w ramach informacji z Referatu Gospodarki Komunalnej było, że jest protokół uzgodnień do 
1 zamiany działki przy ul. Słonecznej w Solcu-Zdroju; 
- rośliny miododajne będą nasadzane przy wjeździe od Strażnika, przy ul. Krakowskiej za 
starą przepompownią i w Kikowie przy szkole; 
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- na oczyszczalni została przeprowadzona rutynowa kontrola i wyszła dobrze. 
  
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- w informacji była mowa o prowadzonych pracach na ujęciu Groczków. O jakie prace 
chodzi? 
 
Wójt: 
-robimy projekty i będziemy aplikować o instalacje OZE na ujęciu w Groczkowie i na 
oczyszczalniach ścieków. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- temat wód na ulicach Szkolnej i Polnej. Czy można coś bliżej? 
 
Wójt: 
- nie ma gdzie odprowadzać wód opadowych z terenu wokół ośrodka zdrowia, ulic Szkolnej i 
Polnej. W związku z tym zlecono opracowanie koncepcji pokazującej, jak to może zostać 
zrealizowane. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił, że Informacja została przyjęta. 
Informacja – w załączeniu. 
 
 Ad. 7/ Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Solec-Zdrój za 
lata 2021-2022. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- jednym z zadań jest poprawa ochrony klimatu i jakości powietrza. Pomimo działań 
podejmowanych przez gminę zdarzają się sytuacje związane z dużym zadymieniem w 
centrum Solca. Na oczyszczalni GIOŚ ma powieszoną stację pomiaru ilości pyłu w powietrzu. 
Chcą tę stację przesunąć. Będzie to z korzyścią dla gminy. Prosi o monitorowanie tej sprawy.  
 
Wójt: 
- popiera te działania. Ponadto, ponagla Starostwo Powiatowe w Busko o zajęcie się 
tematem spalania- chodzi o sprawdzenie, co jest spalane. Uchwała antysmogowa 
województwa świętokrzyskiego nakłada również na gminę obowiązek kontroli pieców w 
domach. Będziemy to zaczynać, bo w Solcu też z tym jest niedobrze w niektórych okresach. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- stacja mobilna zaplanowana jest na przyszłość. Obecnie można przenieść stację, którą już 
mamy na oczyszczalni.  
 
Radny Eryk Grabowski: 
- jak można mówić o ochronie środowiska przy planowanej ścieżce rowerowej, skoro 
doprowadzi ona do wycinki 60 arów lasu: 
- na kasztanowcach przy ul. 1 Maja umieszczane są pułapki na szrotówka, a nie ma ich na 
drzewach rosnących w innych częściach gminy, czy na terenach prywatnych. Dobrze byłoby 
poinformować o takiej możliwości prywatnych właścicieli lub nawet dofinansować im zakup 
takich urządzeń. 
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Wójt: 
- ochrona bioróżnorodności to stara nazwa zadania. W związku ze zmianą priorytetów, 
ścieżka rowerowa jest przepisana jako polepszenie transportu między uzdrowiskami; 
- odnośnie ochrony kasztanowców pojawi się stosowna informacja. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił, że raport został przyjęty. 
 
 
 Ad. 8a/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Solec-Zdrój dla Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. św. Stanisława B.M. w Świniarach na wykonanie prac 
rewitalizacyjnych otoczenia zabytkowej figury MB Różańcowej z 1696 roku znajdującej się na 
terenie zespołu kościoła parafialnego w Świniarach był szczegółowo omawiany na 
posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. 
Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr L/304/2023 w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Solec-Zdrój 
dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Stanisława B.M. w Świniarach na wykonanie prac 
rewitalizacyjnych otoczenia zabytkowej figury MB Różańcowej z 1696 roku znajdującej się na 
terenie zespołu kościoła parafialnego w Świniarach – w załączeniu. 
 
 Ad. 8b/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie pozbawienia kategorii drogi publicznej drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z 
użytkowania na terenie gminy Solec-Zdrój był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 
uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 0 – przeciw, 1 – głos wstrzymujący 
się (E. Grabowski). 
 
Uchwała Nr L/305/2023 w sprawie pozbawienia kategorii drogi publicznej drogi gminnej 
poprzez wyłączenie jej z użytkowania na terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 
 
 Ad. 8c/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 – 2032 był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- uważa, że sumy przewidziane na naprawy w parku i nad zalewem będą zmarnowane. 
Poinformował, że przy tej uchwale i przy uchwale budżetowej będzie głosował przeciwko. 
 
Wójt: 
- temat został szczegółowo omówiony na komisjach. Żadne pieniądze się nie zmarnują. 
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Radny Eryk Grabowski: 
- jest to jego subiektywna ocena. Uważa, że to kwestia braku koordynacji i braku nadzoru. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym Przewodniczący 
Rady poddał ją pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 – przeciw (E. 
Grabowski), 0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr L/306/2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 
lata 2023 - 2032 – w załączeniu. 
  
 Ad. 8d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 
uchwałę.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 – przeciw (E. Grabowski), 0 – 
wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr L/307/2023 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok – w załączeniu. 
  
 Ad. 8e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia inkasentów, wysokości 
stawek opłaty uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze uzdrowiska Solec-Zdrój był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr L/308/2023 o zmianie uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia 
inkasentów, wysokości stawek opłaty uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze 
uzdrowiska Solec-Zdrój – w załączeniu. 
 
 Ad. 8f/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie uznania za bezzasadną skargi na działalność Kierownika GOPS w Solcu-Zdroju był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr L/309/2023 w sprawie uznania za bezzasadną skargi na działalność Kierownika 
GOPS w Solcu-Zdroju - w załączeniu.  
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Ad.9. Wolne wnioski i zapytania: 
 
Radny Eryk Grabowski poinformował, że Radna Renata Domańska otrzymała nagrodę za 
zajęcie I miejsca w kategorii Sołtys Roku w powiecie buskim. Radna Domańska podziękowała 
za wszystkie oddane na nią głosy. 
 
Wójt: 
- przedstawił wysokość opłaty uzdrowiskowej uzyskanej w 2022 roku i przez 8 miesięcy 2023 
roku. Porównując miesiąc do miesiąca, można zauważyć tendencję zwyżkową; 
- poinformował, że na 5 października odsetki od poczynionych w tym roku lokat wyniosą 
około 250 tys.  
 
Radny Marcin Nurek: 
-  w pobliżu domu nauczyciela przy ul. Szkolnej wokół studzienki kanalizacyjnej porobiły się 
dziury; 
- zatkane studzienki odpływowe przy ul. Szkolnej; 
- potrzeba montażu lustra na skrzyżowaniu ul. Szkolnej z ul. Polną; 
- chodnik przy ul. Szkolnej naprzeciwko pensjonatu „U Krzyśka” wymaga remontu; 
- brak progu zwalniającego przy placu zabaw przy GCKu; 
- chodnik wokół studzienek na ul. 1 Maja wymaga remontu. 
 
Wójt: 
- będzie to przekazane do realizacji. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- co z odbiorem azbestu- zalega przy drogach. 
 
Wójt: 
- po dodatkowym naborze do WFOŚiGW jesteśmy na liście rezerwowej. W zeszłym roku 
realizowaliśmy to ze środków własnych i jeżeli nie uda się uzyskać środków z Funduszu, to 
prawdopodobnie trzeba będzie ponownie przeznaczyć na ten cel środki własne. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- prośba o dwie ławki do Piasku. 
 
Wójt: 
- jest już to zlecone. 
 
Przewodniczący Paweł Patrzałek: 
- oświetlenie na ul. Żeromskiego- brakuje 1 lampy. Problem ten zgłaszał już we wcześniejszej 
interpelacji, a teraz ponawia prośbę. 
 
Wójt: 
- nie wydaje mu się, że chodzi tylko o 1 lampę. Trzeba sprawdzić projekt. Ma to w pamięci. 
 
Przewodniczący Paweł Patrzałek: 
- pod koniec lipca na stronie gminy była informacja dot. pozyskania środków na utworzenie 
toru rowerowego i minirampy. Czy są znane jakieś szczegóły? 
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Wójt: 
- z Nowej Perspektywy Finansowej możliwe jest zrobienie takich aktywnych miasteczek. 
Chcemy to zrobić na terenie obok szkoły. W dalszej kolejności po odblokowaniu środków 
unijnych planujemy większy plac przy terenie nowego boiska sportowego. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- ponawia prośbę o montaż odblasków na ścieżce rowerowej. Uważa, że odpowiedź  
z powiatu na interpelację Przewodniczącego Patrzałka w tej sprawie jest kuriozalna. 
 
Wójt: 
- Przewodniczący Rady ma jego pełne poparcie w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Paweł Patrzałek: 
- będziemy próbować dalej. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- kto jest zarządzającym parkiem zdrojowym. 
 
Wójt: 
- po zakończeniu robót będzie to gmina, obecnie teren jest przekazany wykonawcy. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- nie ma zamontowanej tablicy informacyjnej oraz regulaminu korzystania z parku gminnego. 
Czy takie elementy są przewidziane. 
 
Wójt: 
- są przewidziane. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- dlaczego przed podpisaniem umowy z nowym wykonawcą wywożono ławki na 3 dni przed 
kontrolą marszałkowską. Ławki wywoził wykonawca, z którym w tamtym czasie nie było 
jeszcze podpisanej umowy. 
 
Wójt: 
- podpisany był aneks. Ławki były zabierane do konserwacji. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- zgłosił tą sprawę na policję. Zostało odnotowane, że ławki zabierała firma BAZKAM, z którą 
w tamtym czasie nie była podpisana umowa. 
 
Wójt: 
- mogli to zrobić, aneks do zadania został podpisany 19 lipca. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- ile umów z wolnej ręki zawarła gmina, a ile w ramach przetargu. Jaka jest ich wartość; 
- dlaczego nawierzchnia alejek nadal jest wykonywana z dotychczasowych materiałów; 
- co z odprowadzaniem wody deszczowej z dachów toalet do kanalizacji sanitarnej; 
- należałoby wykonać projekt zastępczy tężni z uwzględnieniem zadaszenia stożkowego  
z okapem; 
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- w jakim celu jest kopany rów wzdłuż posesji właściciela uzdrowiska, skoro nie ma go w 
projekcje; 
- kiedy planuje się otwarcie Klubiku Malucha w Wełninie; 
- czy część szkoły będzie udostępniona jako świetlica wiejska; 
-potrzebny remont budynku- w środku czuć stęchlizną; 
-  skąd pieniądze na remont skarpy czołowej nad zalewem. Czy Urząd Gminy posiada tytuł 
prawny do tego terenu; 
- trwa kolejne malowanie ławek na ulicy 1-go Maja. Czy będzie to już ostatnie. 
- co z kolejną wymianą drzew na ulicy Cichej; 
- konieczna poprawa komunikacji zbiorczej na terenie gminy. Mieszkańcy Piasku zgłaszają 
potrzebę kursu około godziny 6:30, a popołudniu między godziną 15:30 a 16:00 z Sułkowic 
do Piasku; 
- remontowane drogi zostały bardzo wysoko podniesione, przy nich są bardzo głębokie rowy, 
brak jest tzw. mijanek, są bardzo wąskie pobocza.  Te drogi są wykonywane w ramach 
modernizacji a nie remontów- tak jest na stronie internetowej. 
 
Wójt: 
- w budownictwie nie ma pojęcia modernizacji. Jest remont albo przebudowa. Radny 
przytoczył nazwę zadania, proszę zobaczyć, co jest celem. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- winda w Urzędzie Gminy jest niesprawna, nie jeździ na trzecie piętro; 
- co z tematem suchych polderów. Należy podjąć konkretne działania i przebudować jazy, 
aby w razie potrzeby można było efektywnie upuszczać wodę; 
- uważa, że utrudnia mu się dostęp do dokumentów. Dokumenty odnośnie parku, zalewu i 
terenu przy szkole udostępniono mu na 3 godziny. Miał zostać ustalony kolejny termin, ale 
do tego nie doszło. Prosi o udostępnienie dokumentacji z zadań, które są obecnie 
realizowane.  
 
Radny Eryk Grabowski poprosił o dołączenie do protokołu sporządzonej listy pytań, na co 
Przewodniczący Rady wyraził zgodę. 
Lista 21 pytań – w załączeniu. 
  
Wójt: 
- teraz park jest przekazany, później będzie nim zarządzać gmina; 
- z wolnej ręki było ok. 674 tys., a umową w wyniku przetargu ok. 718 tys.; 
- nie wie, czy na tym etapie będzie można zrobić zmiany projektu tężni; 
- rów wokół uzdrowiska zostanie sprawdzony; 
- na Klub Malucha jest robiona dokumentacja. Oprócz tego jest robiona dokumentacja na 
łącznik; 
- na remont można dołożyć z funduszu sołeckiego; 
- na III piętrze nie ma obsługi interesantów, obiekt nie jest jeszcze przygotowany- dopiero 
będzie zrobione tam dojście do windy; 
- zalew i skarpa czołowa- część pieniędzy jest zabezpieczona w budżecie; 
- ławki trzeba malować cyklicznie; 
- drzewa przy ul. Cichej nie rozkrzewiają się i ich wymiana jest konieczna; 
- odnośnie poprawy komunikacji, od nowego roku będzie wniosek do Wojewody  
o uruchomienie takiej linii komunikacyjnej; 
- taka technologia wykonania dróg została przyjęta przez projektanta remontu. Na 
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niektórych odcinkach rzeczywiście są wąskie pobocza i na ich poszerzenie trzeba będzie 
sięgnąć do własnych zasobów; 
- odnośnie suchych polderów robiony jest duży projekt. Zobaczymy, co z tego wyniknie; 
- sposób dostępu do dokumentacji został skonsultowany z panią mecenas. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- co z zastoiskami wody na wjazdach na prywatne posesje przy drodze w Wełninie; 
- w Kikowie na rozjeździe za studnią po deszczu stoi woda. 
 
Wójt: 
- wszystko to jest na bieżąco sprawdzane, jeszcze nie było odbioru. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- wnioskował o spotkanie z mieszkańcami Wełnina w sprawie zastoisk, nie zostało ono 
zorganizowane; 
- w Piasku Małym jadąc od strony Solca na przepuście pod drogą robi się po każdym deszczu 
potężna kałuża; 
- odnośnie kontroli z RIO- jakie jest dalsze postępowanie i jego efekty; 
- konieczność budowy skateparku, ewentualnie montaż zewnętrznych piłkarzyków, stołów 
do gry w szachy lub podobnych urządzeń. 
 
Pan Marian Fortuna: 
- gmina na odcinek Włosnowice-Piestrzec wywiozła azbestowe rury, na których uszkodził 
ciągnik; 
- dlaczego dziś przed 7:00 rano zniknęła ze strony internetowej informacja o sesji; 
- dlaczego w programie obrad nie umieszczono głosowania nad odwołaniem wójta. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- musi sprawdzić, czy informacja zniknęła ze strony; 
- przytoczył pokrótce procedurę odwołania wójta. 
 
Pan Marian Fortuna: 
- zbierzemy odpowiednią ilość podpisów, zgłosi się z tym do Wojewody. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- poinformował, że to przewodniczący udziela głosu i decyduje o czasie wypowiedzi. 
 
Pan Marian Fortuna: 
- dlaczego sprawa o ukaranie Kierownika GOPSu została przekazana do Rady; 
- gdzie jest asfalt z odcinka drogi Włosnowice-Piestrzec; 
- dlaczego zniknął z map wykonany przez niego wodociąg i ile z budżetu gminy 
wyasygnowano na ten wodociąg; 
- poinformował, że jest umysłowo zdrowy. Wójt załatwił mu przewiezienie w kajdankach do 
Morawicy, ale ma dokumenty, że jest umysłowo zdrowy i jego zeznania są wiarygodne. 
 
Wójt: 
- nie wie, o co chodzi z przewiezieniem w kajdankach, nie wykonał takiego zgłoszenia. 
 
Pan Marian Fortuna: 
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- to się jeszcze okaże, kto zgłaszał. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- poinformował, że eternit można zutylizować na swój koszt; 
- droga w Wełninie jest w ramach gwarancji. Woda po deszczu spływa, być może dzieje się to 
zbyt wolno; 
- poruszy jeszcze temat oczek przy ścieżce rowerowej. Również uważa, że zwiększy to 
bezpieczeństwo; 
- jeżeli chodzi o poldery, to nie ma pieniędzy nawet na koszenie Strumienia. Są to wieloletnie 
zaniedbania i brak konserwacji kanału. 
 
Pan Marian Fortuna: 
- wybudowany przez niego wodociąg jest uznany za przyłącze. Przekazał go nieodpłatanie 
gminie w zamian za konserwację i budowę hydrantu. Minęło 12 lat, a hydrantu nie ma do 
dziś.  
 

Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek zakończył L Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała: 
Monika Dybał  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady 
Paweł Patrzałek 


